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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ön szerint nem szorul magyarázatra hogyan, milyen 
eljárás keretében, kinek a jóváhagyásával választották ki és juttatták extraprofithoz a 
lélegeztetőgép beszerzés kétes hírű kulcsszereplőjét, Vinod Sekhar maláj üzletembert?" 

Tisztelt Miniszter úr!
 
Közismert, hogy kiugróan magas áron adott el tavaly tavasszal a magyar kormánynak 
lélegeztetőgépeket egy maláj üzletember, Vinod Sekhar. aki viszont ezeket az eszközöket Kínából 
szerezte be.  
Az összesen több mint 300 milliárd forintot is meghaladó magyar lélegeztetőgép-beszerzésből, 
6258 darab kínai terméket érdekes módon nem közvetlenül Kínából szerezte be Magyarország, 
hanem kiugróan magas áron, összesen több mint 170 milliárd forintért egy - sajtóhírek szerint 
szélhámosként számon tartott – maláj üzletember közbeiktatásával.
Mindez magyarázatra szorul, vagyis a kiugróan magas ár, továbbá az, hogy a kínai kapcsolataira 
mégoly büszke magyar kormány Külgazdasági és Külügyminisztériuma miért von be közvetítőt az 
üzletbe, ami az ismertté vált tényadatok szerint indokolatlanul megdrágította a beszerzést, és 
extraprofithoz juttatott egy olyan közvetítő céget, aki az egészségügyi eszközbeszerzési piacon 
addig jelen sem volt? Az is magyarázatra szorul, hogyan, milyen eljárás keretében, kinek a 
jóváhagyásával választották a lélegeztetőgép beszerzés kulcsszereplőjét, Vinod Sekhar maláj 
üzletembert?
 
Mindezek ismeretében kérdezem Önt:
 

• Miközben kifejezetten büszkélkedik a kormány, hogy mennyire jó és közvetlen kapcsolatot 
ápol a Kínai Népköztársasággal, miért nem közvetlenül velük állapodtak meg több ezer 



 
lélegeztetőgép beszerzéséről, akár az egészségügyipari termékek kereskedelmében járatos 
magyar cég, illetve cégek közbeiktatásával?

 

• Miért volt szükség pont Vinod Sekhar maláj üzletember és/vagy általa vezetett cég, cégek 
beiktatására a lélegeztetőgép vásárlási folyamatba?

• Mikor és hogyan került először kapcsolatba a minisztérium Vinod Sekharral és/vagy általa 
vezetett céggel?

• Volt-e, és van-e jelenleg kapcsolata a minisztériumnak és a minisztérium vezető beosztású 
munkatársainak, vagy a malajziai magyar nagykövetségnek Vinod Sekharral és/vagy általa 
vezetett céggel a lélegeztetőgép beszerzésen kívül?

• A 2019. november 15-én megkötött magyar-maláj együttműködési megállapodás kapcsán 
kiadott közleményben szerepel egy maláj gumiipar cég, amely 40 millió dolláros befektetést 
eszközöl egy kelet-magyarországi településen, ezzel 400 munkahelyet teremtve. Melyik 
cégről van szó és mi valósult meg a közel két éve beharangozott tervből?

• Van-e üzleti érdekeltsége és ha igen, milyen Vinod Sekharnak és/vagy általa vezetett cégnek 
Magyarországon?

• Ki volt közvetlenül felelős a Külgazdasági és Külügyminisztérium részéről a lélegeztetőgép 
beszerzési folyamat irányításáért, a kínai eladó és a hazánk közé beemelt és extraprofithoz 
jutott közvetítőcég kiválasztásáért?

• Még mindig úgy látja, hogy ez az ügylet tiszta volt, pont így kellett lebonyolítani, és nem 
merül föl önben, hogy aki extraprofithoz juttatta a maláj üzletembert, az is jól járt, miközben
hazánkat, a magyar adófizetőket durván megkárosította?

 

 
Várom megtisztelő válaszát!
 
 
 
             dr. Szabó Szabolcs
 független országgyűlési képviselő
 
 
 
 
 
Budapest, 2021. augusztus 09.
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